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Проанализированы возможные последствия облучения населения сложноорганизованным электромагнитным полем, 

включающим многочастотную импульсную компоненту, возникшую при распространении технологий подвижной связи с 
ортогональным частотным разделением каналов (в том числе LTE-4G, 5G). Предложены направления развития исследований и 
организационно-технические мероприятия по решению важной социально-экономической задачи — защите здоровья 
населения при сохранении возможности развития новых технологий. 

Was analyzed effects for public health which possible after expose of the general population with electromagnetic field of new 
wireless technology of communication, which now use a multifrequency impulse component, which is used in mobile communication 
technologies with orthogonal frequency division multiplexing (including LTE-4G, 5G). An important socio-economic problem is the public 
health protection while maintaining the possibility of developing new electromagnetic technologies. Proposed the roadmap for research, as 
well as a plan of organizational and technical actions. 
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